



Dr. Leonora King (1851-1925) was born in Farmersville (now Athens), Ontario. At a time when no Canadian universities allowed women to attend medical schools, Leonora studied at the University of Michigan where she earned her MD in 1876. She then spent almost 50 years as a Methodist missionary doctor in China - the first Canadian physician and missionary to work there. In 1884 she married missionary Rev. Alexander King. While in China she practiced medicine, taught public health and set up dispensaries, hospitals and a government medical school for women to train as doctors and nurses. For her service to China in treating soldiers during the 1894-95 war with Japan, she was awarded the Imperial Chinese Order of the Double Dragon by the Empress Dowager of China, thus being the first Western woman to become a Mandarin. Most foreigners were viewed with suspicion in China but Leonora fostered international understanding through her medical work and her sacrifice of self for the benefit of others. In 2000, Leonora was inducted posthumously into the Canadian Medical Hall of Fame.

Jade is highly revered in China and the fish is a traditional Christian symbol. The cross has both medical and religious symbolism. My great grandfather was a Methodist missionary in China during the same period as Dr. King. My grandfather was born there and the Chinese coin used in this necklace belonged to him.

jade, brass, sterling silver, old Chinese jade carving and coin

LEONORA KING

Medical Missionary

Missionnaire médicale

Dre Leonora King (1851-1925) est née à Farmersville (aujourd'hui Athens), en Ontario. À une époque où aucune université canadienne n'autorisait les femmes à fréquenter les facultés de médecine, Leonora a dû s'inscrire à l'Université du Michigan où elle a obtenu son doctorat en médecine en 1876. Elle a ensuite passé près de 50 ans comme médecin missionnaire méthodiste en Chine – la première femme médecin et missionnaire canadienne à y travailler. En 1884, elle épousa le révérend et missionnaire Alexander King. Pendant son séjour en Chine, elle a pratiqué la médecine, enseigné la santé publique et mis en place des dispensaires, des hôpitaux et une école de médecine gouvernementale afin que les femmes aient une formation en tant que médecins et infirmières. Pour ses services rendus à la Chine et pour les soins donnés aux soldats chinois pendant la guerre de 1894-95 contre le Japon, elle a reçu l'Ordre impérial chinois du Double Dragon de l'impératrice douairière de Chine, devenant ainsi la première femme occidentale à accéder à la dignité de Mandarin. La plupart des étrangers étaient considérés avec suspicion en Chine, mais Leonora a favorisé une ouverture internationale par son travail médical et par son don de soi pour le bien d'autrui. En 2000, Leonora a été intronisée à titre posthume au Temple de la renommée médicale canadienne.

Le jade est très vénéré en Chine et le poisson est un symbole chrétien traditionnel. La croix représente un symbole médical et religieux. Mon arrière-grand-père était missionnaire méthodiste en Chine à la même époque que la Dre King. Mon grand-père est né là-bas et la pièce chinoise utilisée dans ce collier lui appartenait.

jade, laiton, argent sterling, vieille sculpture de jade chinois et pièce de monnaie chinoise ancienne